
 

 

 
Selvitys vuoden 2022 arviointikertomuksesta 
 
Kunnanhallitus 16.10.2023 § 128    
73/00.03.00.01/2023    
 

Kunnanvaltuusto käsitteli 19.6.2023 kokouksessaan tarkastuslautakunnan 
vuoden 2022 tilinpäätöksestä antamaa arviointikertomusta.  
 
Tarkastuslautakunta on arviointikertomuksessa velvoittanut 
kunnanhallituksen antamaan selvityksen lokakuun 2023 loppuun 
mennessä niistä seikoista, joihin arviointikertomuksessa on kiinnitetty 
huomiota. 
 
Arvioinnin suorittamista varten lautakunta on hyväksynyt toimikaudekseen 
arviointisuunnitelman vuosittaisine painopistealueineen. Vuoden 2022 
painopisteinä ovat olleet talouden tasapainottaminen ja arviointimenettely 
sekä hyvinvointipalvelut. 
 
Strategisista linjauksista tarkustuslautakunta toteaa, että talous on vuoden 
2022 aikana tasapainotettu suunnitelman mukaisesti. 
 
Lautakuntaa huolestuttaa edelleen vuokra-asuntojen käyttöaste, mutta 
lautakunta on tyytyväinen toimenpiteistä vuokra-asuntojen vähentämiseksi. 
 
Terveydenhuolto- ja sosiaalipalvelujen säilyminen lähipalveluina on huo-
lestuttavissa määrin vaarantunut ja kunnan tulee edelleen kiinnittää eri-
tyistä huomiota palveluiden säilyttämiseen. Hyvänä esimerkkinä onnis-
tuneista ponnisteluista oli vuodeosaston kesätauon lyhentäminen. 
 
Monipuolisen palvelutason säilymiseksi ja parantamiseksi tulee kunnan 
tehdä aktiivisesti töitä. Kuntalaisia, vapaa-ajan asukkaita ja kaikkia mui-
takin kannustetaan edelleen jatkamaan aktiivista yhdistystoimintaa sekä 
käyttämään palveluita ja osallistumaan tapahtumiin. 
 
Tarkustuslautakunta muistuttaa, että kuntalain 129 §:n mukainen riittävän 
kattava vakuus tai vastavakuus tulee huomioida antolainauksissa. 
 
Kunnanhallituksen alainen toiminta: 
 
Hallintopalvelujen toiminnallisista tavoitteista toteutui 4/4 ja työpajan omista 
erillisistä tavoitteista toteutui 5/6. 
 
Vastaus: kunnanhallitus on tyytyväinen tavoitteiden saavuttamisasteeseen. 
 
Liikenne 
Lautakunta on huolissaan tiestön kunnosta ja talvihoidosta, joka 
havaintojen mukaan on edelleen huonontunut viime vuosina. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus ja kunnanjohtaja käyttävät puhevaltaansa 
jatkuvasti eri viranomaisiin ja vaikuttajiin, jotta valtion vastuulla olevien 
teiden ja väylien kuntoa ja talvikunnossapidon tasoa saadaan nostettua. 
 
Metsätalous 
Lautakunta huomauttaa, että puunmyyntitulot tulevat puolittumaan metsien 
myynnin takia. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus on ottanut asian huomioon. 



 

 

 
Sosiaali- ja terveyspalvelut/ kunnan kustannusvastuu 
Työmarkkinatuen saajien määrä on edellisestä vuodesta vähentynyt ja sen 
myötä työmarkkinatuen kuntaosuus on laskenut. Lautakunta pitää 
huononsa asiana, että tyli tuhat päivää työttömänä olleiden osuus on yhä 
kasvanut edellisestä vuodesta. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus on tietoinen asiasta. Työllisyyskoordinaattoria ja 
elinvoimapalveluista vastaavaa Business Joensuun kuntavastaavaa on 
kehotettu  jatkamaan ponnisteluja lukujen saamiseksi parempaan 
suuntaan. 
 
Sosiaali- ja terveyspalvelut/Pohjois-Karjalan sosiaali- ja terveyspalvelujen 
kuntayhtymä (Siun sote) 
Lautakunta on huolestuneena kiinnittänyt huomiota palvelujen saatavuu-
teen sekä niiden säilymisen epävarmuuteen. Jatkuva epävarmuus vai-
kuttaa myös henkilöstöön. 
 
Lautakunta vaatii, että sosiaali- ja terveyspalveluiden palvelutasoa tulee 
parantaa ja säilyttää palvelut lähipalveluina. 
 
Lautakunta on erittäin huolissaan palkkaharmonisaation kirjaustapojen 
erilaisuudesta Pohjois-Karjalan kuntien kesken ja niiden vaikutuksista 
tulevien vuosien valtionosuuksiin. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus on kaikin tavoin pyrkinyt pitämään kiinni sosiaali- 
ja terveyspalvelujen riittävästä saatavuudesta Rääkkylässä. 
 
Henkilöstö 
Lautakunta toteaa edelleen, että tuleviin eläköitymisiin on varauduttava ja 
pitääkin tärkeänä, että kunta houkuttelee vetovoimaisuudellaan am-
mattitaitoisia työntekijöitä ja uusia asukkaita. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus katsoo, että Rääkkylän kunnassa tulee noudattaa 
hyvää henkilöstöpolitiikkaa, jolla varmistetaan osaavan henkilöstön 
saaminen myös tulevaisuudessa.  
 
Riskit ja sisäinen valvonta 
Lautakunta toteaa, että Siun soten palkkaharmonisointi voi vielä aiheuttaa 
lisäkustannuksia tehtyjen varausten lisäksi. 
 
Lautakunta on huolissaan, että miten kunnan ulkopuoliset tapahtumat 
voivat vaikuttaa yllättävästi kunnan talouteen. Siksi riskien tunnistaminen ja 
hallinta on erityisen tärkeää. Toisaalta pieni kunta on joustava nopeisiin 
päätöksiin ja muutoksiin. 
 
Vastaus: Palkkaharmonisaatioon ja Siun Soten alijäämien kattamiseen on 
varauduttu vuoden 2022 tilinpäätöksessä, johon tehtiin varaukset näitä 
varten. 
 
Huolestuttavampaa kuitenkin on se, että kunnan valtionosuuksiin tehdään 
leikkaukset siitä syystä, koska valtio otti vastuun hyvinvointialueiden 
rahoittamisesta, siirtyvien tehtävien kustannuksia vastaava määrä 
kuntatalouden tuloja koko maan tasolla siirrettiin hyvinvointialueiden 
rahoitukseen. Siirtyvät kustannukset tehtiin vuosien 2021 ja 2022 sote-
menojen perusteella, joihin sisältyvät osittain sekä alijäämien kattamiset ja 
palkkaharmonsaatio 
 



 

 

Muut havainnot 
Lautakunta on huolissaan, että hyvinvointialueen muutoksen myötä pal-
velut heikkenevät ja vaikeuttavat kunnan asukkaiden ja loma-asukkaiden 
elämää. 
 
Mennyt vuosi 2022 osoitti, että maailmantilanne voi muuttua nopeasti ja se 
vaikuttaa myös Rääkkylään. Lautakunta kiittää kuntaa ja kolmatta sektoria 
pakolaisten joustavasta kotouttamisesta. Lautakunta on tyytyväinen, että 
yhdistystoiminta on edelleen aktiivista ja mahdollistaa monipuolisen 
toiminnan koko kunnan alueella. 
 
Vastaus: Kunnanhallitus seuraa aktiivisesti toimintaympäristössä 
tapahtuvia muutoksia. 
 
Elinvoimalautakunta on osaltaan käsitellyt arviointikertomuksen 
kokouksessaan 7.9.2023 § 44 ja hyvinvointilautakunta on osaltaan 
käsitellyt arviointikertomuksen kokouksessaan 6.9.2023 § 48. 
 
Lautakuntien asiaa koskevat päätökset ovat esityslistan oheismateriaalina. 
 
Valmistelija ja lisätiedot: kunnanjohtaja Esko Rautiainen, puhelin 
0401053001 tai sähköpostitse esko.rautiainen(at)raakkyla.fi. 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää antaa valtuustolle tarkastuslautakunnan 
edellyttämän selvityksen edellä selostusosassa esitetyllä tavalla sekä 
saattaa lautakuntien antamat vastineet valtuustolle tiedoksi ja esittää 
valtuustolle niiden hyväksymistä. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
  

 
 

 
 
 
 

 


